
Vragen gesteld tijdens Commissie Bestuur 20-10-2023 en beantwoording
* De schriftelijke vragen van D66 en VVD voorafgaand aan de vergadering zijn terug te vinden in de stukken van 
het agendapunt.

1. VVD – In het memo van het Zeeuws Archief worden VZG-normen i.r.t. GR-en 
benoemd (termijnen voor indiening van begroting, begrotingswijzigingen, 
jaarverantwoording etc.). Deze sluiten niet aan bij wat voor de Provincie 
wenselijk is. Graag opheldering voordat Staten een besluit neemt.
De indienings- en behandeltermijnen van begroting en jaarrekening zijn 
overgenomen uit de Wgr en dus wettelijk voorgeschreven. Toetreding tot een GR 
betekent inherent opvolging van deze normen. 

2. SP – Een terugtrekkende overheid gaat meestal gepaard met bezuinigingen is 
dat hier ook het geval? Blijft de financiering vanuit de Rijksoverheid hetzelfde? 
Uit het stuk blijkt dat er geen financiële gevolgen zijn voor de Provincie Zeeland. 
Zijn de financiële gevolgen voor de Provincie op lange termijn ook hetzelfde?
In de Archiefwet 2021 wordt in de nieuwe juridische relatie van OCW met de RHC’s 
evenals de financiële zekerheid vastgelegd. De financiering van de analoge 
rijksarchieven bij de RHC’s blijft gelijk aan de huidige bekostiging en zal in de vorm 
van een specifieke uitkering (SPUK), aan de RHC’s plaatsvinden (artikel 3.2 
Archiefwet 2021). Door de (mogelijke) toetreding tot de GR ontstaat een bestuurlijke 
en financiële verantwoordelijkheid (en daarmee een verbonden partij) voor het 
Zeeuws Archief als geheel, dus ook voor de bedrijfsvoering. Sinds de oprichting van 
de huidige GR Zeeuws Archief in 2000 geen sprake is geweest van een situatie 
waarin de deelnemers extra kapitaalstortingen hebben moeten doen bovenop de 
reguliere deelnemersbijdragen. Dit biedt uiteraard geen garantie voor de toekomst, 
maar geeft wel een indicatie.

3.  SGP – Stel dat we verder gaan met de dienstverleningsovereenkomst, wat gaat 
er dan mis? Komt het Zeeuws Archief echt in gevaar? Verwacht de gedeputeerde 
dat er nog een verandering is op onze inspraak die we daarin hebben? Zijn er 
andere mogelijkheden dan een GR? Worden deze ook onderzocht?
Bij GR Zeeuws Archief geldt dat er bij uittreding slechts twee partners in het bestuur 
overblijven, die wel de bestuurlijke verantwoordelijkheid voor beleid en uitvoering van 
de archieftaken van de andere partijen zoals de DVO-partijen dragen. Indien de 
Provincie Zeeland ervoor kiest om niet toe te treden tot de GR zal de huidige DVO 
gecontinueerd worden. Het is (dan) op termijn wel de vraag hoe lang de GR Zeeuws 
Archief deze diensten wil/kan blijven aanbieden.

In het voortraject is door het bestuur van het Zeeuws Archief onderzocht of mogelijk 
andere juridische vormen dan een GR mogelijk zijn. Dat is gezien het publiekrechtelijke 
karakter van de wettelijke archieftaak niet het geval. Een overheids-BV of een Stichting 
zijn privaatrechtelijke rechtspersonen en komen juridisch gezien niet in aanmerking. 
Daarom is voor een wijziging van de bestaande GR gekozen.
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